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Den 4. oktober 2018 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 990 (MOF alm. del) stillet 11. september 
2018 efter ønske fra Trine Torp (SF). 

Spørgsmål nr. 990 
”Er ministeren enig i, at afgiften til staten for letvægtsplastbæreposer er for lille til i sig selv at sikre 
overholdelse af direktiv 2015/720, fordi statsafgiften og produktionsprisen kun udgør ca. halvdelen af 
de ca. 3 kr., som er den faktiske forbrugerpris, og at staten derfor ikke har sikret en tilstrækkelig 
reduktion af forbruget gennem statsafgiften, fordi forbrugerprisen i praksis kan være 0 eller 3 
kr., selv når staten modtager afgiften for posen?” 

Svar 
Det kan ikke udelukkes, at en højere emballageafgift vil have en yderligere reducerende effekt end 
tilfældet er i dag. Danmark har imidlertid, set i et EU-perspektiv, et relativt lavt bæreposeforbrug, og 
det er min vurdering, at direktivet opfyldes via emballageafgiftens nuværende niveau.  
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